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BRMG-KPGiM-III.0012.7.2016 
 

Protokół Nr 25-7/2016 
z posiedzenia Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska, 
które odbyło się dnia 28 czerwca 2016 roku (wtorek), rozpoczęte o godz. 
15.00, w sali im. Seana Lestera Nr 003, Nowy Ratusz, przy ul. Wały 
Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 
Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załącznik nr 1, 
załącznik nr 2 do protokołu.  
 
Na stan siedmiu (7) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło sześciu (6), 
czyli było quorum do podejmowania prawomocnych opinii, wniosków i innych 
stanowisk. Nieobecna Anna Kołakowska. 
 
Posiedzeniu przewodniczył Radny Piotr Dzik – Przewodniczący Komisji 
Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska. 
 
Po stwierdzeniu quorum, otworzył 25 posiedzenie, powitał zebranych i 
poinformował, że porządek obrad został dostarczony radnym w terminie 
regulaminowym, porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu, i 
zaproponował do porządku obrad następujące zmiany: 
 

1. Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w 
sprawie uregulowania stanu prawnego lokalu mieszkalnego przy ul. 
Starowiejskiej 41 w Gdańsku. Pismo WGK.II.7124.1.37.2015.HS.185751 z 
dnia 21.06.2016r.  
 

Kto jest za wprowadzeniem tego projektu w punkcie 13.1.? 
 
2. Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie uzupełnienia 

wykazów osób/rodzin o przydział lokali mieszkalnych na rok 2016 i lata 
następne: wykaz lokali socjalnych - 3 pozycje, wykaz lokali – niskie 
dochody – 1 pozycja.  

Pismo WGK.II.7140.3.103.2016.PM.188371 z dnia 23.06.2016r.  
 
Kto jest za wprowadzeniem tego projektu w punkcie 13.2. ? 
 
Głosowanie: 
Komisja 4 głosami za - jednogłośnie wprowadziła ww. projekt uchwały do 
porządku obrad. 

 
Ponieważ nie było innych uwag do zaproponowanego porządku obrad z 
wprowadzonymi zmianami poddał pod głosowanie przyjęcie następującego 
porządku obrad Komisji: 
 
1. Zakład Utylizacyjny Sp. z o.o.. Działalność bieżąca i perspektywiczna, w 

tym budowa spalarni. 
Przedstawiają: Przedstawiciele Zakładu Utylizacyjnego, Spółka z o.o. 

 
2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w 

załączniku do uchwały Nr XVII/510/15 Rady Miasta Gdańska z dnia 17 
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grudnia 2015r. w sprawie przyjęcia i wdrożenia „Planu gospodarki 
niskoemisyjnej dla Miasta Gdańska”- druk nr 728. 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
3. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu w sprawie przyjęcia na 

terenie Miasta Gdańska Modelu Integracji Imigrantów - druk nr 729. 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
4. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu w sprawie wyrażenia woli 

objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym 
jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą 
Gdańska Agencja Rozwoju Gospodarczego spółka z o.o. z siedzibą w 
Gdańsku - druk nr 721. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

5. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska 
zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Miasta Gdańska – w zakresie działania Komisji - 
druk nr 731. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

6. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska 
zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska 
na 2016 rok – w zakresie działania Komisji - druk nr 732. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

7. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska 
zmieniającej uchwałę w sprawie określenia wzoru deklaracji o 
wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
składanej przez właścicieli nieruchomości położonych na terenie 
Gminy Miasta Gdańska oraz warunków i trybu składania deklaracji za 
pomocą środków komunikacji elektronicznej - druk nr 715. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

8. Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 
uregulowania stanu prawnego lokalu mieszkalnego przy ul. 
Wrocławskiej 24 w Gdańsku. Pismo WGK-II.7123.1.93.2015.AW.171991 
z dnia 02.06.2016r. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańsk 
 
9. Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 

uregulowania stanu prawnego lokalu mieszkalnego przy ul. 
Wybickiego 2 w Gdańsku. Pismo WGK-II.7123.1.176.2015.AW.172003 z 
dnia 02.06.2016r. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańsk 
 

10. Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 
uregulowania stanu prawnego lokalu mieszkalnego przy ul. Kaczeńce 
9A w Gdańsku. Pismo WGK-II.7123.1.92.2013.AW.172018 z dnia 
02.06.2016r. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańsk 
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11. Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 
uregulowania stanu prawnego lokalu mieszkalnego przy ul. Warzywniczej 
10A w Gdańsku. Pismo WGK-II.7123.1.35.2015.AW.172028 z dnia 
02.06.2016r. 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańsk 

 
12. Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 

uregulowania stanu prawnego lokalu mieszkalnego przy ul. Do Studzienki 
49 w Gdańsku. Pismo WGK-II.7123.1.96.2015.AW.172040 z dnia 02.06.2016r. 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańsk 

 
13. Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 

uregulowania stanu prawnego lokalu mieszkalnego przy ul. Św. Ducha 97 
w Gdańsku. Pismo WGK-II.7123.1.80.2015.AW.179162 z dnia 15.06.2016r. 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańsk 
 

13.1. Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 
uregulowania stanu prawnego lokalu mieszkalnego przy ul. 
Starowiejskiej 41 w Gdańsku. Pismo WGK-II.7123.1.80.2015.AW.179162 
z dnia 15.06.2016r. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańsk 
 
13.2. Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 

uzupełnienia wykazów osób/rodzin o przydział lokali mieszkalnych na 
rok 2016 i lata następne: wykaz lokali socjalnych - 3 pozycje, wykaz 
lokali – niskie dochody – 1 pozycja. Pismo WGK-
II.7123.1.80.2015.AW.179162 z dnia 15.06.2016r. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańsk 
 
14. Rozpatrzenie wniosków Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 

przyznania prawa do wynajmu lokali socjalnych z pominięciem 
kolejności określonej w wykazie osób/rodzin zakwalifikowanych do 
zawarcia umowy najmu lokalu socjalnego dla:  

1) Pani Czesławy Klimek. Pismo: WGK-II.7140.1.64.2014.JH.172535 
2) Pani Barbary Szreder. Pismo: WGK-II.7140.1.223.2009.JH.172540 
3) Pana Janusza Wilejto. Pismo: WGK-II.7140.1.601.2002.JH.172547 
4) Pani Justyny Lesińskiej. Pismo: WGK-II.7140.1.87.2010.JH.172551 
5) Państwa Natalii i Jarosława Gryszan. Pismo: WGK-

II.7140.1.87.2010.JH.177452 
6) Pana Damiana Idzikowskiego. Pismo: WGK-

II.7140.1.528.2011.ER.184010 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańsk 

 
15. Sprawy bieżące, wolne wnioski. 

 
Głosowanie: 
Komisja 4 głosami za - jednogłośnie przyjęła ww. porządek obrad. 
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PUNKT – 1 
Zakład Utylizacyjny Sp. z o.o.. Działalność bieżąca i perspektywiczna, w tym 
budowa spalarni. 
Przedstawiają: Przedstawiciele Zakładu Utylizacyjnego, Spółka z o.o. 

 

Pan Maciej Jakubek, Zakład Utylizacyjny Sp. z o.o. 
Dzień dobry. Pełnię w zakładzie funkcję dyrektora ds. technicznych, i mam 
przyjemność reprezentować zakład pod nieobecność pana prezesa. Są ze mną 
specjaliści z działu spalarni, pan Grzegorz Walczukiewicz i pan Sławomir 
Kiszkurno, kierownik projektu spalarni. Przekazuję głos panu Sławomirowi, 
który przedstawi państwu prezentację dotyczącą rozwoju i budowy spalarni, i 
ewentualnie prosimy o pytania. Dziękuję.  
 
Pan Sławomir Kiszkurno, Zakład Utylizacyjny Sp. z o.o. 
Witam państwa serdecznie. Widzieliśmy się niedawno, ponieważ w kwietniu 
było spotkanie z radnymi, gdzie prezentowaliśmy projekt spalarni i jego 
aktualny stan realizacji, dlatego na dzisiaj przygotowałem krótką prezentację 
związaną z tym, co mamy tak naprawdę dzisiaj najważniejszego, czyli co 
zarekomendowaliśmy także na ostatnim kolegium prezydenckim, jako taką 
rekomendację najbliższych działań w kierunku realizacji tego projektu. 
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Na poprzednim kolegium prezydenckim przedstawialiśmy stan realizacji 
projektu i pan prezydent powiedział, że powinniśmy zanim przejdziemy do 
jakichkolwiek rekomendacji związanych z kształtowaniem przyszłych cen, jeśli 
chodzi o funkcjonowanie spalarni i gospodarkę odpadami, że należy z naszej 
strony, myśmy wykonali badania opinii publicznej, na jakim etapie jest 
świadomość mieszkańców miasta Gdańska, co do w ogóle realizacji tej 
inwestycji, co do kosztów ewentualnie wyższych w przyszłości za 
gospodarowanie odpadami.  

 

 
 

 
 
I te zadania wykonaliśmy. W II kwartale tego roku zostały takie badania 
wykonane na 2000 osób, które tym badaniom zostały poddane zgodnie z próbą. 
Badania te były wykonane przez Pracownię Realizacji Badań Socjologicznych 
Uniwersytetu Gdańskiego pod kierownictwem prof. Jarosława Załęskiego. 
Badania miały miejsce między 8-25 kwietnia tego roku. 
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Ankieta Środowiskowa: 
 
Z badań wybrałem tylko to, co jest dla nas, dla państwa najważniejsze. Pytań 
było więcej. Miedzy innymi były pytania, czy pan/pani wiedzą, że taki projekt 
jest realizowany w mieście Gdańsku. Jaka jest akceptacja dla tego projektu. I 
na te pytania, jest to wynik akceptacyjny około 80% badanych. Natomiast 
przykładowo:  
 

 

 
Świadomych było blisko 28%, a 72% nie. 

 
W kolejnym pytaniu: 
 

 
 
Opowiedziało się za uruchomieniem tej instalacji ponad 60% badanych. 
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W kolejnym pytaniu: 

 

 
 
Podwyżkę do 2,50 zł., ponad 60% badanych akceptuje taką podwyżkę. 
Zaznaczam, że ta, która maksymalna jest, jakby z wszelkich analiz, jaka na 
wychodzi tj. około 2,10 zł. / mieszkańca, więc jeszcze niższa od tej, którą 
poddaliśmy badaniu. Akceptacja jest 60%. Do 5 złotych, proszę zobaczyć 
akceptacja jest 15% ankietowanych. Tak naprawdę akceptacja podwyżki jest 
blisko 76%. 
 
Idąc dalej.  
 

 

 
Z tych wyliczeń wynika, że będzie to przy założeniu, że zagospodarowanie 
frakcji, która będzie utylizowana w spalarni za jedną tonę wychodzi, że będzie 
to nigdy wyżej niż 300 złotych netto, jak to wynika, pokazywałem państwu na 
poprzednich prezentacjach, gdzieś to między 220 -270 złotych. Natomiast 
przyjmujemy tą górną granicę, jako taką najmniej atrakcyjną, ale jeszcze 
dopuszczalną, więc z niej wynika, że to będzie 2,10 zł. Jeśli chodzi o metry 
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kwadratowe, tak jak jest to w Gdańsku jest to podwyżka o 9 groszy do metra 
kwadratowego.  
 
I wniosek, jaki na tymże kolegium przedstawiliśmy, to zawnioskowaliśmy o 
uwzględnienie przez Radę Miasta gdańska w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
konieczność zapewnienia przez miasto finansowania zwiększonych kosztów na 
realizację zadania własnego polegającego na zagospodarowaniu frakcji 
energetycznej wydzielonej z odpadów komunalnych zmieszanych pochodzących 
z miasta Gdańska, przy założeniu, że będzie to ilość około 100.000 ton rocznie 
w kwocie 300 zł. netto. To jest ten maksymalny pułap obciążenia.  
 

 
 

Jeśli chodzi o status projektu, to dwa slajdy: 
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Jesteśmy po drugiej turze dialogu konkurencyjnego na wybór partnera 
prywatnego, który zaprojektuje, wybuduje i będzie eksploatował spalarnię.  
 
Planujemy jeszcze jedną turę techniczną, głownie we wrześniu, i po tej turze 
będzie zaproszenie do składania ofert. Mamy pięć, gigantów można powiedzieć 
odpadowych światowych, najwyższych potentatów z największym 
doświadczeniem, ponieważ w tym postępowaniu przyjęliśmy, ze będzie to 
zaprojektuj-wybuduj-eksploatuj, czyli, jeśli nie mamy sami w Polsce tak 
naprawdę doświadczeń w eksploatacji tego typu zakładów stwierdziliśmy, że 
wybierzemy firmę, która ma te doświadczenia. Najlepsza, która złoży nam 
najlepszą cenę, czy najbardziej atrakcyjną cenę, za którą będzie w stanie tą 
inwestycję zrealizować, i to będą główne kryteria wyboru z tej piątki. Tak 
naprawdę każda firma, która się tutaj znajduje mogłaby tą spalarnię u nas 
wybudować, na pewno jest profesjonalna.  

 
Jeśli chodzi o harmonogram: 
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Tak naprawdę do II kwartału przyszłego roku chcemy wybrać partnera 
prywatnego, który będzie miał rok od momentu podpisania umowy na 
zaprojektowanie zakładu, w międzyczasie będziemy domykać finansowanie 
tego projektu ze środków unijnych, a także pozostałą część, jeśli chodzi o 
umowę z bankiem. Natomiast chcąc nie tracić czasu, będzie w międzyczasie 
partner prywatny projektował, jeśli tego finansowania z różnych przyczyn, 
bardzo często tych, których dzisiaj nie jesteśmy w stanie nawet rozważyć, bo 
tak naprawdę nie wiemy jak to dofinansowanie chociażby będzie wyglądało, nie 
ma jeszcze konkursów. Oczywiście są te pieniądze zaplanowane w POiŚ 2014-
2020, ale nie wiemy jeszcze zbyt wiele na ten temat, stąd ryzyko jakieś jest. 
Jeśli tego finansowania nie domkniemy, a bez dotacji ten projekt jest, jak 
wszystkie tego typu projekty mało atrakcyjny i raczej niemożliwy do 
zrealizowania. Dotacja jest tutaj kluczowa. Jeśli nie domkniemy w przeciągu 
projektowania, czyli do połowy 2018 roku finansowania, to po zakończeniu 
projektowania rozstajemy się z partnerem prywatnym, będziemy się podawać 
rynkowi, ewentualnie projekt przygotowany będziemy mogli w trybie, 
chociażby przetargu nieograniczonego spróbować znaleźć jakiegoś wykonawcę, 
ale najprawdopodobniej bez dotacji będzie bardzo trudno ten projekt 
zrealizować.  
 
Jesteśmy dzisiaj tak naprawdę z pośród projektów w Polsce przygotowywanych 
najbardziej przygotowani. Mamy już tak naprawdę wszystko, żeby złożyć 
wniosek aplikacyjny o dofinansowanie. Kończymy studium wykonalności, mamy 
wszelkie kwestie związane z przygotowaniem projektu już za nami, no i tak 
naprawdę czekamy na to by konkurs przez Narodowy Fundusz został ogłoszony. 
 
Jeśli państwo oczekują od nas informacji bardziej związanych z samą spalarnią, 
to oczywiście ja jestem na innej prezentacji przygotowany na ten temat, aby 
państwu opowiedzieć. Natomiast to są ostatnie, takie bieżące informacje i 
decyzje. Chcemy by w WPF te środki się znalazły do 2045 roku. Zresztą taka 
jest procedura, żeby przewidzieć te wydatki na lata następne i wszystko 
robimy, by móc jak najtaniej ten projekt zrealizować. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Wybieramy podmiot, który będzie projektował ….  
 
Pan Sławomir Kiszkurno, Zakład Utylizacyjny Sp. z o.o. 
Budował i eksploatował w pr5ocedurze PPP. 

 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Moment, moment. Jeżeli nie domkniemy tego finansowania, to się 
rozchodzimy, to jakie koszty będą tego? 
 
Pan Sławomir Kiszkurno, Zakład Utylizacyjny Sp. z o.o. 
Jeśli nie domkniemy finansowania, to zapłacimy za przygotowanie projektu. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Jak to jest kwota mniej więcej? 
 
Pan Sławomir Kiszkurno, Zakład Utylizacyjny Sp. z o.o. 
Może to być kilkadziesiąt milionów złotych. 
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Przewodniczący Piotr Dzik 
Ile? 
 
Pan Sławomir Kiszkurno, Zakład Utylizacyjny Sp. z o.o. 
Piętnaście, dwadzieścia milionów złotych. Przy czym to jest projekt, to nie są 
zmarnowane pieniądze. Po prostu w tej procedurze nie wybierzemy partnera. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Zmarnowane pieniądze. Wydatkujemy tyle milionów, gdzie może późnej 
projekt leżeć, jeszcze może podrożeć, pakiet nie drożeje? 

 
Pan Sławomir Kiszkurno, Zakład Utylizacyjny Sp. z o.o. 
Do 20 milionów. Nie jest to projekt wykonawczy. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję. Koledzy mają jakieś pytania? 
 
Wiceprzewodniczący Grzegorz Strzelczyk 
Chciałem spytać, nie do pana. Akceptowalną kwotą podniesienia opłaty za 
utylizację, to było 9 groszy z metra, jak dobrze pamiętam. Mam pytanie, nie 
do pana podkreślam. Na dzień dzisiejszy pan prezydent Adamowicz jest winny 
mieszkańcom Gdańska 3,84 z metra kwadratowego za ostatni okres 
rozliczeniowy po wejściu uchwały o odbiorze i utylizacji odpadów komunalnych 
i dobrze by było, żeby pan prezydent najpierw się nad tym pochylił, a dopiero 
potem wyciągał łapę po następne pieniądze do mieszkańców. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję. Nie ma więcej głosów w dyskusji. 
 
Wiceprzewodniczący Grzegorz Strzelczyk 
Czy możemy dostać tą prezentację? 
 
Pan Sławomir Kiszkurno, Zakład Utylizacyjny Sp. z o.o. 
Oczywiście. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo panom za informację. Przechodzimy do następnego punktu 
obrad Komisji. 
 
 

PUNKT – 2 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w 
załączniku do uchwały Nr XVII/510/15 Rady Miasta Gdańska z dnia 17 grudnia 
2015r. w sprawie przyjęcia i wdrożenia „Planu gospodarki niskoemisyjnej 
dla Miasta Gdańska”- druk nr 728. Oryginał projektu uchwały - druk nr 728 
stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 30 czerwca 
2016 roku. Sprawa: BRMG - S.0006.176.2016 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
Pani Nagórka – Kmiecik, Zastępca Dyrektora Wydziału Środowiska 
Referując przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 728 powiedziała 
m.in., że projekt uchwały jest w zakresie doprecyzowania zapisów planu 
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gospodarki niskoemisyjnej dla miasta Gdańska, które wynikają z uwag 
Narodowego Funduszu, który dofinansowuje program i żeby Gdańsk mógł dostać 
dofinansowanie musi doprecyzować zapisy uchwały. Doprecyzowanie polega na 
doprecyzowaniu zapisów związanych z udziałem energii pochodzącej z energii 
odnawialnej i niniejsza zmiana takowe zapisy wprowadza. Zdecydowaliśmy się 
w wprowadzenie zdania o treści: „Natomiast udział energii produkowanej z 
odnawialnych źródeł energii wzrośnie o 1 526 MWh/rok (ok. 1%) i pozwoli osiągnąć 6% 
udział energii pochodzącej z OZE w energii finalnej w 2020 roku.” 

To jest wszystko, co będzie poprawione w uchwale. Dziękuję. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuje bardzo. Nie ma głosów w dyskusji. Przechodzimy do głosowania. 

 
Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zmian w załączniku do uchwały Nr 
XVII/510/15 Rady Miasta Gdańska z dnia 17 grudnia 2015r. w sprawie 
przyjęcia i wdrożenia „Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Miasta 
Gdańska”- druk nr 728. 
 
 
Głosowanie: 
Komisja 4 głosami za - jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 728. Opinia Nr 25-
7/304/72/2016 
 
 

PUNKT – 3 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu w sprawie przyjęcia na terenie 
Miasta Gdańska Modelu Integracji Imigrantów - druk nr 729. Oryginał projektu 
uchwały - druk nr 729 stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 30 czerwca 2016 roku. Sprawa: BRMG - S.0006.177.2016 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
Pan Piotr Olech, Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Referując przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 721 powiedział 
m.in., że mam przyjemność zaprezentować, czy powiedzieć w kilku słowach o 
procesie tworzenia i potem konsultacji Modelu Integracji Imigrantów. Sam 
dokument powstawał w dość szerokim procesie konsultacji, współpracy zespołu 
powołanego w maju zeszłego roku. Prace zakończyły się w marcu tego roku. Był 
to zespół ponad stu pięćdziesięciu osób reprezentujących siedemdziesiąt 
różnego rodzaju podmiotów, instytucji i organizacji. Oczywiście zespół 
pracujący na podstawie Zarządzenia Prezydenta, natomiast trzeba powiedzieć, 
że to oddolne zapotrzebowanie różnego rodzaju organizacji, instytucji, które 
pracują już z imigrantami w Gdańsku spowodowały taką potrzebę. 
 
Jeżeli chodzi o sam dokument, to on dość mocno się zmienił po konsultacjach, 
które odbywały się od kwietnia do czerwca tego roku. Sam dokument składa się 
zarówno z diagnozy, najważniejszych wartości i zasad, wizji i celów. Zadania 
zostały zdefiniowane tak, jak pracowano w grupach eksperckich, czyli w ośmiu 
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obszarach: edukacji, społeczności lokalnej, kultury, przemocy i dyskryminacji 
zdrowia, pracy, pomocy społecznej, mieszkalnictwa. Cały dokument zawiera 
materiał wdrażaniu, rezultatom, dobrym praktykom, taki słownik 
terminologiczny, no i oczywiście opis tego, kto uczestniczył, na czym polegała 
ta praca. W chwili obecnej w Gdańsku mamy około 15 tysięcy imigrantów. 
Głowna część imigrantów, to z naszej wschodniej granicy Ukraińcy, Białorusini, 
ale mamy wzrastającą grupę Hiszpanów, Włochów, Skandynawów, Niemców. 
Widzimy w statystykach, że ta grupa, czyli ta społeczność bardzo mocno 
wzrasta. Wystarczy powiedzieć, że też na rynku pracy jest coraz większe 
zainteresowanie zatrudnianiem cudzoziemców, i co roku odnotowujemy o 200% 
większe takie zapotrzebowanie. To się objawia zapotrzebowaniem zgłaszanym 
Urzędowi Pracy na oświadczenia, na zatrudnianie cudzoziemców. Jak i też się 
objawia wydanymi pozwoleniami przez Wojewodę w zakresie możliwości 
zatrudniania cudzoziemców.  
 
Jeżeli chodzi o same konsultacje, nie chciałbym też przedłużać. Państwo 
dostaliście materiał. On jest dość rozległy. Te konsultacje zostały zaplanowane 
tak jak powiedziałem od kwietnia do czerwca. Powstała oddzielna strona 
internetowa Imigracje na Gdańsk.Pl., powstały plakaty, zaplanowano dwa 
otwarte spotkania dla mieszkańców, gdzie prezentowany był model. 
Organizowano też warsztaty dla mieszkańców, właśnie w tym zakresie. Mieliśmy 
konferencję „Miasta otwarte”, która się odbyła wcześniej, ale była takim 
pierwszym elementem konsultacyjnym modelu. Mieliśmy spotkania z klubami 
radnych miasta Gdańska. Mieliśmy spotkanie z Młodzieżową Radą Miasta 
Gdańska. Mieliśmy taką wizytę mentoringową tutaj ekspertów z miast 
europejskich, które są zrzeszone w ramach EUROCITIES. Oni się zajmują mają 
doświadczenia w zakresie imigracji. Zorganizowany został taki wideo czat 
online z prezydentem Kowalczukiem, z imigrantami, którzy mieszkają w 
Gdańsku. Powstała tez ankieta internetowa i zbieraliśmy opinie mieszkańców w 
zakresie modelu droga internetową. To nie udało się myślę dość dobrze, 
dlatego, że tych głosów, wypełnionych kwestionariuszy internetowo niewiele, 
ale te uwagi, które spłynęły były bardzo myślę wartościowe. Mieliśmy spotkanie 
z przedstawicielami kościoła katolickiego, trochę konferencji też takich 
zagranicznych, na które byliśmy zapraszani.  
 
Jeżeli chodzi o takie główne zmiany w modelu, to być może część z państwa 
już miała możliwość zapoznania się z nim, to bym się skupił na tych rzeczach, 
które zostały zmienione. Wprowadziliśmy sporo odwołań do kontekstów takich 
kulturowych, polskich, odniesień do chrześcijaństwa i jednak do kościoła 
katolickiego, także do nauki w tym zakresie. I to zrobiliśmy w tej części 
poświęconej wartościom i zasadom. Oczywiście same niektóre zadania uległy 
rozszerzeniu, zmienieniu. Tych zmian jest bardzo dużo, bo chyba 20 stron 
dodatkowych dokument się wzbogacił. Wzmocniliśmy bardzo mocno tą część 
diagnostyczną. Tutaj, jeżeli chodzi o samych radnych, na spotkaniu z klubem 
Prawa i Sprawiedliwości poruszany był temat korzyści, i też wyliczeń 
finansowych. I to żeśmy także wzmocnili w tej części wdrożeniowej. Dostaliśmy 
dane bardzo ciekawe tutaj i wyliczenia z Gdańskiego Uniwersytetu Medycznego. 
Jak państwo wiecie to jest uczelnia, ma największą liczbę studentów 
zagranicznych, i z wyliczeń wynikło, że sami studenci na GUM, jest ich ośmiuset 
wnoszą finansowo 75 milionów złotych rocznie. To są naprawdę olbrzymie 
środki, bo są sami bogaci studenci, to przede wszystkim. Studia kosztują 40 
tysięcy złotych rocznie, a studia są sześcioletnie, więc to są bardzo majętni 
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studenci, bardzo dużo też i z krajów arabskich tych studentów tutaj studiuje. 
Zrobiliśmy też taką symulację tych 15 tysięcy imigrantów w Gdańsku, 
oczywiście zaniżając itd., ale to pokazuje, że oni też wnoszą kilkaset tysięcy 
złotych rocznie, no finansowo, nie chcę powiedzieć do budżetu miasta, bo to 
są środki konsumowane na rynku itd. Itd., więc to są i rzeczy związane z 
opłacaniem nauki, z wynajęciem mieszkań, z korzystaniem z transportu 
miejskiego, z konsumpcją itd. itd., tak, więc takie rzeczy żeśmy wzmocnili w 
samym dokumencie. 
 
Dużo było tutaj uwag odnoszących się do obszaru edukacji, szczególnie tej 
edukacji wyższej, tak, więc tutaj ten element uległ modyfikacjom. Także było 
trochę uwag do przemocy i dyskryminacji, także w kontekście jakby 
zabezpieczenia działań w sytuacji, kiedy też imigranci też łamią prawo. Tak, 
że dokument został o te elementy także wzmocniony, we współpracy z policją 
i innymi służbami.  
 
Pojawiły się tez nowe zadania, jak np. rada dialogu międzyreligijnego. To są 
takie propozycje płynące już zewnętrznych, eksperckich podmiotów, właśnie 
EUROCITIES, czy Urząd Wysokiego Komisarza Narodów Zjednoczonych ds. 
Imigrantów, złożyli takie także wnioski, i takie rzeczy żeśmy uwzględnili, bo 
one były sensowne, ciekawe i wydaje się potrzebne. To tyle. Nie chciałbym, bo 
ten dokument jest bardzo szeroki, w miarę możliwości będę starał się 
odpowiedzieć na wszystkie pytania. Dziękuję. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuje bardzo. Otwieram dyskusję. 
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
Piętnaście tysięcy imigrantów, tj. ok. 3% populacji miasta Gdańska. Jak 
możemy przewidzieć docelowo, przynajmniej w jakimś krótkim, czy długim 
okresie czasu, ile możemy imigrantów mieć w naszym mieście zważywszy na to, 
co się dzieje na rynku pracy. Jest bardzo duże zapotrzebowanie na 
pracowników, a bardzo niska stopa bezrobocia. To będzie powodowało, że 
rzeczywiście przyjadą ci imigranci z innych części naszego kraju, jeżeli można 
mówić o wewnętrznej imigracji 
 
Pan Piotr Olech, Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
To się już dzieje. 
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
No, ale na pewno przyjadą imigranci z innych krajów, zwłaszcza właśnie z bloku 
wschodniego, więc pytanie, jak w czasookresach, nie wiem w najbliższych lat 
możemy przewidzieć liczbę imigrantów? 
 
Pan Piotr Olech, Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Możemy pokazać przeszłość, tzn. my widzimy na przykład rok temu 
zapotrzebowanie na oświadczenia na zatrudnienie cudzoziemców w Urzędzie 
Pracy to było 2 lata temu 2 tysiące osób, w poprzednim jeszcze roku 5 tysięcy, 
a w 2015 już 11 tysięcy, a w tym będziemy mieli 20 tysięcy. Tak, że to dość 
mocno wrasta. Nie do końca możemy powiedzieć, że te 15 tysięcy stanowi, 3% 
dlatego, że duża część migrantów nie jest zameldowana, czy rejestrowo 
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zarejestrowana przez miasto. Z danych, które mamy pokazuje, że jakaś jedna 
trzecia, może bliżej połowy osób, to są osoby zameldowane w Gdańsku … 
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
Może wejdę w słowo. Według najnowszej jak gdyby wykładni, które stosowane 
są zarówno przez Wojewodę, czy przez Rzecznika Praw Obywatelskich, to 
mieszkańcem nie jest osoba, która jest zameldowana, czy zarejestrowana w 
jakikolwiek sposób, tylko osoba, która mieszka, czuje się częścią społeczności, 
więc … 
 
Pan Piotr Olech, Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Tak. Tylko, że my nie mamy żadnych baz danych, żeby nam pokazały ten 
proces. Natomiast absolutnie tak, i tutaj widzimy, jeżeli chodzi o sam proces 
zameldowywania się, to każdego roku także o niemal 100% więcej osób się 
melduje, tak, że i to jest proces, który następuje i w przypadku obywateli Unii 
Europejskiej, którzy dotychczas się nie rejestrowali, nie legalizowali swojego 
pobytu, bo jak wiecie państwo, że po 3 miesiącach pobytu powinni 
zalegalizować, i to widzimy, że Wojewoda odnotowuje też duży wzrost 
rejestracji obywateli Unii Europejskiej. I to się też objawia zameldowaniem w 
Gdańsku, tak, więc to też wzrasta. Mi jest ciężko powiedzieć, ja uważam, że w 
ciągu pięciu lat, może dziesięciu lat, to Gdańsk mocno zmieni swoje oblicze, 
także pod kątem liczby imigrantów, także cudzoziemców.  
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
Może się podwoić, potroić ta liczba? 
 
Pan Piotr Olech, Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Myślę, ze tak będzie. To znaczy mogę się odwołać do doświadczenia Barcelony, 
z którą bardzo blisko współpracujemy, i wydaje mi się, że jest dużo punktów 
stycznych. Oni w 2002 roku mieli podobny poziom imigrantów w Barcelonie. Nie 
chcę powiedzieć, ze my osiągniemy taki sukces jak Barcelona, pod kątem 
turystycznym itd. Itd., natomiast ten poziom był niewielki, a w chwili obecnej 
ta grupa stanowi prawie 20% całej populacji osób, które mieszkają w 
Barcelonie. Też uwarunkowania prawne tam są zupełnie inne. Jest łatwiej 
zarejestrować swój pobyt itd. Itd. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze pytania? 
 
Radny Wojciech Stybor, członek Komisji  
A ilu cudzoziemców oceniacie przebywa nielegalnie w Gdańsku? 
 
Pan Piotr Olech, Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
My, jako samorząd lokalny nie jesteśmy odpowiedzialni za proces przyjmowania 
i legalizacji pobytu cudzoziemców. 
 
Radny Wojciech Stybor, członek Komisji  
Pytam o szacunki, bo wiadomo, że mamy 15 tysięcy zarejestrowanych. 
Natomiast myślę, ze mnóstwo osób pracuje na czarno, krótko mówiąc, nie są 
zarejestrowani i się nie zgłaszają do Urzędu Pracy.  
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Pan Piotr Olech, Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Natomiast te osoby przebywają legalnie, dlatego, że konsulat zeszłego roku 
wydał półtora miliona wiz, z czego milion wiz na samej Ukrainie, i te osoby 
przebywają tutaj legalnie na wizach, i mają również możliwość podjęcia także 
pracy. Czyli ich pobyt jest legalny, ale bardzo często podejmują pracę na 
czarnym rynku. 
 
Radny Wojciech Stybor, członek Komisji  
Formalnie można powiedzieć, że jeżeli zostało wydanych półtora miliona wiz … 
 
Pan Piotr Olech, Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Łącznie dla osób z całego świata. 
 
Radny Wojciech Stybor, członek Komisji  
Półtora miliona wiz, to się chyba bardziej rozkłada niż tylko do gdańska? 
 
Pan Piotr Olech, Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Kiedy mówię o piętnastu tysiącach też uwzględniam tą grupę. 
 
Radny Wojciech Stybor, członek Komisji  
To ten kraj jest taki pojemny? 
 
Pan Piotr Olech, Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Proszę pamiętać o tym, że wiza, to wcale nie oznacza, że ktoś przybył do Polski, 
że ktoś fizycznie przyjechał. To jest liczba wydanych wiz przez nasze placówki 
zagraniczne, i nie zawsze to się przekłada na przyjazd. Natomiast ja bym 
powiedział, że liczba przebywających nielegalnie jest niewielka, dlatego, że 
jednak straż graniczna, policja, dobrze współpracujemy z ABW, dlatego, że 
współpracujemy, i w kontekście zagrożeń terrorystycznych i w kontekście 
zagrożeń radykalizacji tych ruchów tutaj, powiedziałbym nacjonalistycznych 
itd., ono jest bardzo poważne, to te służby działają bardzo sprawnie. I my też 
jesteśmy zmuszeni do tego, żeby w sytuacji zidentyfikowania nielegalnych, 
zagrażających my zgłaszamy takie sytuacje.  I jest albo taka tendencja, że 
legalizujemy ten pobyt, i najczęściej się tak dzieje, albo następuje deportacja. 
I muszę powiedzieć, że tych deportacji jest trochę, ale to nie jest duża liczba. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Gdzie w świecie udało się zintegrować taką społeczność imigrancką z ludnością 
lokalną? 
 
Pan Piotr Olech, Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Myślę, że ciężko jest powiedzieć globalnie, tzn. … 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Bo mamy przedłożony program integracji imigrantów, tak? 
 
Pan Piotr Olech, Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Myślę, że my poszukujemy własnej ścieżki. Oczywiście odnosimy się do pewnych 
doświadczeń, np. Belgii, też negatywnych doświadczeń, czy niemieckich, 
powiedziałem o hiszpańskich, mówimy też o doświadczeniach skandynawskich. 
Mogę powiedzieć, w mojej ocenie całkiem skuteczną politykę imigracyjną 
prowadzą te państwa, które odnoszą duże sukcesy gospodarcze, bo jeśli 
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popatrzymy, nawet na Niemcy, na państwa skandynawskie o wysokiej, jakości 
życia, to jednak to są kraje bardzo zróżnicowane, stojące można powiedzieć 
imigrantami. Natomiast nie można powiedzieć, że wszędzie w pełni procesy 
integracyjne są sukcesami, bo i skala stawia wyzwania, np. w Niemczech, 
bardzo poważne wyzwania, ale też i sam proces. Natomiast z tych doświadczeń, 
tych ekspertów, którzy tutaj przyjeżdżali, oni mówili, oni też nie mogą 
powiedzieć, że oni mają dobrą politykę imigracyjną integracyjną. Na przykład 
Belgowie mówią, że przez wiele lat u nich nie było żadnej polityki. Oni 
traktowali tych przyjezdnych pracowników, jako tanią siłę roboczą i nie mieli 
żadnej oferty integracyjnej dla nich. I dlatego powstały getta biedoty, 
wykluczenia.  I oni sami o tym mówią, że w latach 60, 70, kiedy następowały te 
procesy imigracyjne nikt o nich nie myślał. O nich nie myślano, nie myślano o 
tych osobach, o tych obywatelach i dlatego dochodzi do tych procesów 
radykalizacji drugiego pokolenia, wykluczenia itd. itd.  
 
Mi jest ciężko powiedzieć globalnie, bo zawsze polityka ma i te pozytywne 
strony jak i negatywne strony. Natomiast w wymiarze globalnym, ja bym 
powiedział, że państwa skandynawskie całkiem nieźle sobie radzą.  
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Dobrze. Pan odpowiedział na moje pytanie, drugie pytanie. Co było inspiracją, 
bo od roku czasu zespół w Gdańsku pracował. Poświęcili państwo dużo na to 
czasu, i co było9 właściwie taką inspiracją, no, bo, żeby się spotykać, to ma 
sens, trzeba rozmawiać, ale żeby powstał właśnie taki program, i żeby to było 
w formie uchwały miasta? Jak gdyby coś, co prezydentowi ma dać jakieś 
narzędzie do wydatkowania pieniędzy, czy podejmowania decyzji, może 
podejmowania decyzji i dalej wydatkowania pieniędzy? Skąd taka inspiracja, że 
trzeba to w formie uchwały, bo ja przeanalizowałem ten program, no takie 
programy się pisze, takim językiem, mnie to już nie dziwi, ale jak szukałem 
powiedzmy jakiegoś sensu w tym, to tego nie znalazłem. Co stanowiło 
inspirację? 
 
Pan Piotr Olech, Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Powiedziałbym tak. Tutaj w Gdańsku działa coraz więcej organizacji, i z jednej 
strony mniejszościowe i z drugiej strony wspierających imigrantów. To jest 
jedna strona. Grupy imigrantów stają się coraz, można powiedzieć 
wyemancypowane i zorganizowane. To jest druga strona. Nawet myślę, że 
ważniejsza, to jest też taka, że do nas bezpośrednio bardzo często dyrektorzy 
szkół, nauczyciele, pracownicy socjalni pracujący w różnych środowiskach 
zgłaszali po prostu taką potrzebę, że oni nie wiedzą jak pracować, nie mają 
kompetencji, brakuje im wiedzy, brakuje im też narzędzi w pracy. I to bym 
powiedział, że to było takie pierwotne. Oddolne wołanie, czy nieładnie mówiąc 
ssanie takie, ludzi, którzy pracują na pierwszej linii, i dlatego tak dużo osób się 
zaangażowało w to, bo to nie było tak, że ktokolwiek w urzędzie przyszedł i 
wymyślił, że to tak być powinno, tylko raczej to była taka odpowiedź na takie 
oddolne zapotrzebowanie. A to, że przybrało to taką formułę, to oczywiście 
ewaluowało. Bo myśmy z początku myśleli, że to będzie dokument, który 
zostanie przyjęty przez te grono, całej koalicji i będzie wdrażane. Ale pojawiło 
się szereg różnego rodzaju propozycji, wniosków, żeby jednak ustanowić z tego 
politykę miejską w sensie pewnych procedur. Dokument ten nie ma charakteru 
procedur, one są do wypracowania oczywiście, ale żeby go umocować jeszcze 
bardziej, no to tak jak zostało powiedziane, no pozwoli też lepiej dzielić 
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zadania, zarządzać tymi zadaniami, no i jakąś część środków publicznych także 
przeznaczać.  
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Dobrze. Pan odpowiedział na moje pytanie. 
 
Radny Jarosław Gorecki, członek Komisji 
Mam takie pytanie, dotyczące imigrantów ze wschodu. Zresztą też interpelację 
pisałem w zeszłej kadencji. I zawsze otrzymywałem odpowiedź, że nie ma 
pieniędzy, ze nie mamy jak tutaj zagospodarować itd. dla mnie było to dosyć 
naiwne, bo Gdańsk jednak ma około 40%, ma korzenie na wschodzie, to jest dla 
mnie takie naturalne, że powinniśmy mimo wszystko winni coś tym ludziom, 
którzy zostali przez los, przez historię tak potraktowani, ale no jakoś tak te 2 
rodziny rocznie bodajże, i to wielka chwała tutaj za to, że te 2 rodziny rocznie 
znajdują miejsca itd. słyszałem, że to są zawsze takie straszne kłopoty, że nie 
ma dla nich pracy, nie ma dla tych ludzi mieszkań, i chciałbym usłyszeć od pana 
informację, jak to jest, że nagle są fajne pomysły, natomiast, jeśli chodzi o 
Polaków, którzy zostali skrzywdzeni przez ludzi i przez historię, jakoś był 
dziwny opór ze strony tutaj urzędu? 
 
Pan Piotr Olech, Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Pierwsze, co bym powiedział, że Model Integracji Imigrantów nie jest modelem 
wsparcia imigrantów, modelem pomocowym, tak, bo wielu imigrantów tej 
pomocy nie potrzebuje. Raczej my często potrzebujemy edukacji, dostępu, 
informacji. To jest jedna rzecz, czyli w tej grupie proces repatriacji jest trochę, 
czym innym od imigracji, chociaż to są ze sobą połączone, bo jakby proces 
repatriacji jest dość mocno zdefiniowany też ustawowo. A proces repatriacji 
właśnie polega na zapewnieniu całego wachlarza pomocowego. Dlatego, żeby 
sprowadzić rodzinę ze wschodu musimy przygotować zamieszkanie, musimy 
przygotować miejsca pracy, musimy przygotować szkołę, wsparcie itd. itd. ja 
uważam, że powinniśmy być bardziej aktywni na tym polu, no i między innymi, 
dlatego jutro witamy pięć rodzin ukraińskich … 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Polskich rodzin z Ukrainy. 
 
Pan Piotr Olech, Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Tak. Polskich rodzin z Ukrainy, z korzeniami można powiedzieć, ale to nie są 
rodziny repatrianckie. To są rodziny, które mają karty Polaka, natomiast te 
relacje z Polską, powiedziałbym przez wiele lat zostały już, nie powiedziałbym, 
że zerwane, ale nie ma takiej pewnej ciągłości, natomiast pięć rodzin, które w 
listopadzie przyleciały z Mariupola na zaproszenie pani premier, czyli będziemy 
dążyć, żeby tych rodzin było coraz więcej, ale to też jest dość skomplikowany 
proces, dlatego, że te rodziny nie mają statusu repatriantów, czyli my nie 
możemy, nie mamy wsparcia zewnętrznego rządowego na przygotowanie 
przyjęcia ich. 
 
Radny Jarosław Gorecki, członek Komisji 
A liczycie, że w tych programach dostaniecie wsparcie rządowe? 
 
Pan Piotr Olech, Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Jeżeli chodzi o te rodziny nie dostaniemy i robimy to na własny koszt. 



19 

 

Radny Jarosław Gorecki, członek Komisji 
Nie mówię o tych, co z Mariupola mają przyjechać. 
 
Pan Piotr Olech, Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Jeżeli chodzi np. o uchodźców, czyli o jeszcze inną grupę imigrantów, specjalną 
grupę, która jest zagrożona, jej bezpieczeństwo, zdrowie, życie ze względu na 
stan wojny itd., to to wsparcie rządowe jest. Natomiast, jeżeli chodzi o 
imigrantów, złożyliśmy już kilka projektów, i liczę na to, ze takie wsparcie 
dostaniemy. Jeżeli chodzi o tą grupę pięciu rodzin, no to podobnie jak w 
przypadku repatriantów zapewniliśmy od A do Z, i państwo żeście przegłosowali 
… 
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
Przepraszam jeszcze raz, tylko jedno pytanie. Czyli rozumiem, że pani premier 
zaprosiła, a gmina Gdańsk w 100% to finansuje, a rząd żaden sposób … 
 
Pan Piotr Olech, Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Nie powiedziałbym tak, dlatego, że … 
 
Radny Jarosław Gorecki, członek Komisji 
Przepraszam, że wchodzę w słowo, albo tak, albo nie. Odpowiedź jest prosta, 
natomiast, że nie powiedziałby pan to jest taka dosyć …  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Jeżeli oni nie są repatriantami, to nie dostają tego wachlarza pomocy, o którym 
mówi ustawa? 
 
Pan Piotr Olech, Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Tłumaczę. To są rodziny, które przyleciały tutaj na koszt rządu polskiego, 
zostały zaproszone. Przez ponad pół roku były utrzymywane też na koszt rządu 
w ośrodkach recepcyjnych. I te osoby mieszkały w ośrodku w Rybakach, 
utrzymywanym ze środków rządowych. I można powiedzieć, że koszty przyjęcia 
i legalizacji pobytu, to są kompetencje rządu i zostały tutaj spełnione. I te 
pierwsze takie kursy językowe, kursy orientacji kulturowej zostały 
przeprowadzone. Natomiast rząd nie wspiera samorządów w procesach 
integracyjnych, czyli tutaj nie dostajemy złotówki na np. zapewnienie 
mieszkań, przygotowanie zawodowe, na kursy językowe, na kursy, czy objęcie 
asystenturą, czy pracą socjalną, to w tym zakresie jest luka prawna, i póki, co 
rząd poza wsparciem repatriantów, i poza wsparciem uchodźców nie 
przekazuje samorządom środków w tym zakresie.  
 
Radny Jarosław Gorecki, członek Komisji 
Nie jest to luka prawa, tylko po prostu nie ma przepisów, które to regulują. 
 
Pan Piotr Olech, Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Tak, to pewne. 
 
Radny Wojciech Stybor, członek Komisji 
Takie pytanie i taka refleksja tak naprawdę. Jeżeli my mamy przyjmować 
imigrantów, bo jest taka potrzeba, i to rynek pracy o tym decyduje. Czy my 
zakładamy powiedzmy, przepraszam, że to tak brzydko ujmę, ale jakość 
zawodową tych ludzi? Bo być może jest tak, że, po co tworzyć specjalne 
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programy dla ludzi, którzy chcą tu przyjechać, tylko ułatwić im ten wjazd do 
Polski, legalizację tego wjazdu i niech sobie radzą. Jak myśmy jeździli, nie 
wiem pracować np. do Berlina Zachodniego, to nikt tam specjalnie nam nie 
pomagał i wszyscy sobie radzili, tak? 
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
Nie wszyscy. 
 
Radny Wojciech Stybor, członek Komisji 
No to wracali, gdy sobie nie radzili. 
 
Pan Piotr Olech, Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Mam przyjaciół, którzy imigrują, np. do Niemiec, to kury językowe dla 
imigrantów są zapewnione. I myślę, ze takie podstawowe usługi powinniśmy 
zapewniać. Nie powinniśmy wyręczać, powinniśmy wzmacniać naturalną 
aktywność, pełna zgoda. Jeszcze raz chciałbym podkreślić. Samorząd lokalny 
nie odpowiada za proces przyjmowania i za proces legalizacji. My odpowiadamy 
za procesy integracyjne. My musimy zadbać o to, żeby imigranci, którzy 
przyjeżdżają po prostu odpowiednio się zaadoptowali.  
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Panie przewodniczący. A pro po może jeszcze dobrych zasad legislacji. W 
projekcie tej uchwały, w załączniku tej uchwały są całe cytaty z ustawy. Nie 
powinno się w uchwale rady miasta cytować ustaw. Przecież wiadomo, ustawa 
to jest to, co jest, to się stosuje, a my tu w uchwale przytaczamy, tego się nie 
robi z natury. 
 
Pan Piotr Olech, Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
To prawda. Problem jest tylko taki, że jest nikła znajomość regulacji 
związanych z cudzoziemcami, i to czuję na wszystkich poziomach 
konsultacyjnych. Po prostu ludzie nie wiedzą. Temat jednak dla Polaków 
migracyjny, to jest temat nowy. Nie znamy tych kompetencji, tych podziałów, 
różnych statusów, to jest bardzo skomplikowane. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Ok. nie będę się czepiał, to nie jest karalne. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuje bardzo. Nie ma więcej głosów w dyskusji. Przechodzimy do 
głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia na terenie Miasta Gdańska 
Modelu Integracji Imigrantów - druk nr 729. 
 
Głosowanie: 
Komisja 4 głosami za, przy 2 głosach przeciwnych i 0 głosach wstrzymujących 
się - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, 
zawarty w druku nr 729. Opinia Nr 25-7/305/73/2016 
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PUNKT – 4 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu w sprawie wyrażenia woli objęcia 
udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki 
Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Gdańska Agencja Rozwoju 
Gospodarczego spółka z o.o. z siedzibą w Gdańsku - druk nr 721. Oryginał 
projektu uchwały - druk nr 721 stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady 
Miasta Gdańska z dnia 30 czerwca 2016 roku. Sprawa: BRMG - S.0006.169.2016 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Anna Nawra, Przedstawiciel Wydziału Polityki Gospodarczej 
Referując przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 721 powiedziała 
m.in., że pan prezydent wnosi do Rady Miasta Gdańska o wyrażenie zgody na 
wniesienie aportem dwóch nieruchomości położonych przy ul. Azymutalnej w 
Gdańsku o wartości 3.388.000 zł. Są to nieruchomości niezabudowane. Spółka 
znalazła potencjalnego inwestora na te nieruchomości i to przyspieszy 
procedurę posadowienia go na tym terenie.  Dziękuję.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuje bardzo. Nie ma głosów w dyskusji. Przechodzimy do głosowania. 

 
Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w 
podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki Gminy Miasta 
Gdańska działającej pod firmą Gdańska Agencja Rozwoju Gospodarczego 
spółka z o.o. z siedzibą w Gdańsku - druk nr 721. 
 

Głosowanie: 
Komisja 3 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym 
się - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, 
zawarty w druku nr 721. Opinia Nr 25-7/306/74/2016 

 

PUNKT – 5 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska 
zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Miasta Gdańska – w zakresie działania Komisji - druk nr 
731. Oryginał projektu uchwały - druk nr 731 stanowi załącznik do protokołu z 
sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 30 czerwca 2016 roku. Sprawa: BRMG - 
S.0006.179.2016 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i 
Podatków 
Referując przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 728 - w zakresie 
działania Komisji powiedziała m.in., że są wprowadzane dodatkowe dochody. 
Są to przede wszystkim dochody, które otrzymało miasto z subwencji ogólnej 
przyznanej przez Ministra Finansów tytułem dofinansowania realizacji budowy 
mostu zwodzonego na Wyspę Sobieszewską w ciągu drogi wojewódzkiej nr 501. 
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Jest to kwota 16.601 tysięcy złotych i ta kwota jest automatycznie 
przeznaczana na wydatki. Po zwiększeniu o tą kwotę na realizację tego 
przedsięwzięcia, czyli budowę mostu zwodzonego na Wyspę Sobieszewską w 
budżecie i w WPF łącznie będzie kwota zaplanowana w wysokości 84.601 tysięcy 
złotych. Okres realizacji 2016 – 2017. W roku 2016 środki przeznaczone będą w 
wysokości 36 milionów złotych. 
 
Jeżeli chodzi o dodatkową zmianę, którą wprowadzamy w tej chwili w WPF 
dotyczy też ona przedsięwzięcia: „Przebudowa wiaduktu Biskupia Górka”. 
Wcześniej w WPF mieliśmy tylko i wyłącznie wkład własny. W tej chwili jest 
wniosek oceniany pod kątem dofinansowania ze środków Unii Europejskiej, i 
niestety instytucja wdrażająca realizację tego projektu, jeżeli dostanie 
dofinansowanie zażyczyła sobie, żebyśmy mieli w WPF zabezpieczony cały 
wkład. Czyli po stronie dochodów wprowadzamy 122 miliony złotych i tą samą 
kwotę przeznaczamy na wydatki. Dofinansowanie właśnie jest planowane w 
wysokości 122 milionów złotych z Unii Europejskiej, stanowi to 85% całego 
przedsięwzięcia, którego szacunkowy koszt na ten moment wynosi około 145 
milionów złotych. I taką też kwotę już w tej chwili mamy wprowadzaną na 
realizację tego przedsięwzięcia do WPF, lata realizacji 2017-2019. Jest to 
wymóg formalny. Nie zmienia to faktu, że żadne zobowiązania na te środki 
unijne nie będą zaciągane. To jest po prostu zabezpieczenie środków. 
 
Zmieniamy także zakres realizacji działania pt. „Dokumentacja techniczna z 
koncepcją na modernizację ul. Długiej i Długiego Targu. Wcześniej była tylko 
dokumentacja techniczna a teraz będzie też koncepcja. Zwiększamy planowane 
środki na ten cel o milion złotych w roku 2017, do wysokości łącznie 2 milionów 
złotych. Realizacja finalna tego przedsięwzięcia będzie w roku 2017. 
 
Jeżeli chodzi o inne zadania, które ulegają zmianie w WPF i w budżecie, to 
zapewnienie komunikacji miejskiej na terenie miasta Gdańska, w związku z 
decyzją, jaką państwo podjęli na ostatniej sesji o wzroście cen biletów. 
Wprowadzamy dodatkowe dochody w wysokości 2 milionów złotych, które będą 
przeznaczone na zwiększoną częstotliwość kursów w komunikacji autobusowej 
i tramwajowej w ramach kontraktu z ZKM, w dzielnicach Chełm, Łostowice, 
Ujeścisko i Piecki Migowo. Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuje bardzo. Nie ma głosów w dyskusji. Przechodzimy do głosowania. 

 
Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska - druk nr 731 – w 
zakresie działania Komisji. 
 

Głosowanie: 
Komisja 4 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących 
się - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały – 
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zawarty w druku nr 731- w zakresie działania Komisji. Opinia Nr 25-
7/307/75/2016 

 
 

PUNKT – 6 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska 
zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 
2016 rok – w zakresie działania Komisji - druk nr 732. Oryginał projektu 
uchwały - druk nr 732 stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 30 czerwca 2016 roku. Sprawa: BRMG - S.0006.180.2016 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i 
Podatków 
Referując przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 728 – w zakresie 
działania Komisji powiedziała m.in., że oprócz tych zmian, o których była mowa 
przy omawianiu zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej w zmianach w 
budżecie, po stronie dochodów mamy wpływy z zamiany infrastruktury 
wodociągowo- kanalizacyjnej na kanalizację deszczową między gminą miasta 
Gdańska a Gdańską Infrastruktura Wodociągowo – Kanalizacyjną. Jest to kwota 
3,5 milion złotych zarówno po stronie dochodów i wydatków. To jest zamiana 
nieruchomości. W trakcie inwestycji GIWK wykonywał oprócz kanalizacji 
wodociągowo – kanalizacyjnej też deszczową, a deszczówka jest po stronie 
miasta i odwrotnie miasto realizując zadania inwestycyjne wykonywało 
wodociągowo – kanalizacyjną i to wymieniamy między sobą, tymi 
infrastrukturami. To tyle, bo najważniejsze rzeczy z państwa zakresu są w WPF. 
Dziękuję bardzo. 

 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuje bardzo. Nie ma więcej głosów w dyskusji. Przechodzimy do 
głosowania. 

 
Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Miasta Gdańska na 2016 rok – w zakresie działania Komisji - druk nr 
732. 
 
Głosowanie:  
Komisja 4 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących 
się - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały – 
zawarty w druku nr 732 - w zakresie działania Komisji. Opinia Nr 25-
7/308/76/2016 
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PUNKT – 7 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska 
zmieniającej uchwałę w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez 
właścicieli nieruchomości położonych na terenie Gminy Miasta Gdańska oraz 
warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji 
elektronicznej - druk nr 715. Oryginał projektu uchwały - druk nr 715 stanowi 
załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 30 czerwca 2016 roku. 
Sprawa: BRMG - S.0006.163.2016 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Barbara Majewska, Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej 
Referując przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 728 powiedziała 
m.in., że w marcu tego roku podjęta została uchwała, która dostosowywała 
obowiązujące wzory deklaracji do zmian wynikających z prowadzenia 
obowiązku segregacji szkła, wprowadzenia systemów tzw. praso - kontenerów 
jak również dotyczyła uchwalenia nowych stawek zagospodarowania odpadami 
za pojemniki, które są na nieruchomościach niezamieszkałych. Niestety wkradł 
się błąd we wzorze deklaracji DO3. Ten błąd techniczny obejmuje brak kolumny 
sumującej miesięczną opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla 
nieruchomości zamieszkałych i niezamieszkałych. W związku z tym jest to tylko 
formalnie dodanie jednego wiersza, w którym jest określona suma opłat w 
częściach 83 i 191 lub w częściach dotyczących wierszy 88 i 207. Dziękuję 
bardzo. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuje bardzo. Nie ma głosów w dyskusji, przechodzimy do głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 
wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości położonych na 
terenie Gminy Miasta Gdańska oraz warunków i trybu składania deklaracji 
za pomocą środków komunikacji elektronicznej - druk nr 715. 
 
Głosowanie: 
Komisja 4 głosami za – jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w druku nr 715. Opinia Nr 25-
7/309/77/2016 
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PUNKT – 8 
Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie uregulowania 
stanu prawnego lokalu mieszkalnego przy ul. Wrocławskiej 24 w Gdańsku. 
Pismo WGK-II.7123.1.93.2015.AW.171991 z dnia 02.06.2016r., wraz z 
raportem stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańsk 
 
Anonimizacja danych osób fizycznych zgodnie z ustawą z 29.08.97r. o 
ochronie danych osobowych: Dz. U. 1997 Nr 133 poz. 883 z późniejszymi 
zmianami. 
 
 

 
 

PUNKT – 9 
Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie uregulowania 
stanu prawnego lokalu mieszkalnego przy ul. Wybickiego 2 w Gdańsku. 
Pismo WGK-II.7123.1.176.2015.AW.172003 z dnia 02.06.2016r., wraz z 
raportem stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańsk 
 
Anonimizacja danych osób fizycznych zgodnie z ustawą z 29.08.97r. o 
ochronie danych osobowych: Dz. U. 1997 Nr 133 poz. 883 z późniejszymi 
zmianami. 
 
 

 

PUNKT – 10 
Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie uregulowania 
stanu prawnego lokalu mieszkalnego przy ul. Kaczeńce 9A w Gdańsku. Pismo 
WGK-II.7123.1.92.2013.AW.172018 z dnia 02.06.2016r. ., wraz z raportem 
stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańsk 
 
Anonimizacja danych osób fizycznych zgodnie z ustawą z 29.08.97r. o 
ochronie danych osobowych: Dz. U. 1997 Nr 133 poz. 883 z późniejszymi 
zmianami. 
 
 

 
PUNKT – 11 

Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie uregulowania 
stanu prawnego lokalu mieszkalnego przy ul. Warzywniczej 10A w Gdańsku. 
Pismo WGK-II.7123.1.35.2015.AW.172028 z dnia 02.06.2016r., wraz z 
raportem stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańsk 
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Anonimizacja danych osób fizycznych zgodnie z ustawą z 29.08.97r. o 
ochronie danych osobowych: Dz. U. 1997 Nr 133 poz. 883 z późniejszymi 
zmianami. 
 

 
PUNKT – 12 

Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie uregulowania 
stanu prawnego lokalu mieszkalnego przy ul. Do Studzienki 49 w Gdańsku. 
Pismo WGK-II.7123.1.96.2015.AW.172040 z dnia 02.06.2016r., wraz z 
raportem stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańsk 

 
Anonimizacja danych osób fizycznych zgodnie z ustawą z 29.08.97r. o 
ochronie danych osobowych: Dz. U. 1997 Nr 133 poz. 883 z późniejszymi 
zmianami. 
 
 

PUNKT – 13 
Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie uregulowania 
stanu prawnego lokalu mieszkalnego przy ul. Św. Ducha 97 w Gdańsku.  
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańsk 
 
Anonimizacja danych osób fizycznych zgodnie z ustawą z 29.08.97r. o 
ochronie danych osobowych: Dz. U. 1997 Nr 133 poz. 883 z późniejszymi 
zmianami. 

 
PUNKT – 13.1. 

Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie uregulowania 
stanu prawnego lokalu mieszkalnego przy ul. Starowiejskiej 41 w Gdańsku. 
Pismo: WGK-II.7124.1.37.2015.HS.185751 z dnia 21.06.2016r., wraz z 
raportem stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańsk 

 
Anonimizacja danych osób fizycznych zgodnie z ustawą z 29.08.97r. o 
ochronie danych osobowych: Dz. U. 1997 Nr 133 poz. 883 z późniejszymi 
zmianami. 

PUNKT – 13.2. 
Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie uzupełnienia 
wykazów osób/rodzin o przydział lokali mieszkalnych na rok 2016 i lata 
następne: wykaz lokali socjalnych - 3 pozycje, wykaz lokali – niskie dochody 
– 1 pozycja  
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańsk 

 
Pani Barbara Majewska, Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej 
Referując przedmiotowy wniosek powiedziała m.in., że sprawa dopisania do 
zatwierdzonej w miesiącu marcu listy oczekujących na pomoc mieszkaniową 
dotyczy czterech rodzin ze znaczną grupą niepełnosprawności bądź też i grupą 
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niepełnosprawności i związaną z byciem byłym wychowankiem pieczy 
zastępczej. Trzy rodziny zostały dopisane do listy lokali socjalnych, a jedna 
dwuosobowa rodzina będzie dopisana do listy – niskie dochody. Jest to 
dziewczyna, która mieszka z rodzicami i łącznie jest 8 osób w lokalu 40 
metrowym, a ma dziecko z całkowitą dysfunkcją i nie jest w stanie sobie 
poradzić ani finansowo, nie pracuje, dostaje wynagrodzenie z tytułu 
niemożności zatrudnienia z uwagi na opiekę nad dzieckiem. W związku z tym 
wniosek pana prezydenta o przyjęcie do akceptującej wiadomości zmian liczby 
oczekujących na przedmiotowych listach, zakwalifikowanych do udzielenia 
pomocy mieszkaniowej.  Pismo WGK-II.7123.1.80.2015.AW.179162 z dnia 
15.06.2016r. wraz z 2 załącznikami od str. 1 - 38 i od str.1 – 6 stanowi 
załącznik nr 11 do protokołu.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma głosów w dyskusji, przechodzimy do głosowania. 

 
Ustalenia: Stanowisko Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie do akceptującej wiadomości informację w 
sprawie uzupełnienia wykazów osób/rodzin o przydział lokali mieszkalnych 
na rok 2016 i lata następne: wykaz lokali socjalnych - 3 pozycje, wykaz 
lokali – niskie dochody – 1 pozycja. 
 

Głosowanie: 
Komisja 4 głosami za - jednogłośnie – przyjęła do akceptującej wiadomości 
informację w sprawie uzupełnienia wykazów osób/rodzin o przydział lokali 
mieszkalnych na rok 2016 i lata następne: wykaz lokali socjalnych - 3 pozycje, 
wykaz lokali – niskie dochody – 1 pozycja. Stanowisko Nr 25-7/5/3/2016 

 
PUNKT – 14 

Rozpatrzenie wniosków Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie przyznania 
prawa do wynajmu lokali socjalnych z pominięciem kolejności określonej w 
wykazie osób/rodzin zakwalifikowanych do zawarcia umowy najmu lokalu 
socjalnego dla: 
 

1) Pani Czesławy Klimek. Pismo: WGK-II.7140.1.64.2014.JH.172535  z 
dnia 07.06.2016r., stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 
Anonimizacja danych osób fizycznych zgodnie z ustawą z 29.08.97r. o 
ochronie danych osobowych: Dz. U. 1997 Nr 133 poz. 883 z późniejszymi 
zmianami. 
 

2) Pani Barbary Szreder. Pismo: WGK-II.7140.1.223.2009.JH.172540 z 
dnia 07.06.2016r., stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 
Anonimizacja danych osób fizycznych zgodnie z ustawą z 29.08.97r. o 
ochronie danych osobowych: Dz. U. 1997 Nr 133 poz. 883 z późniejszymi 
zmianami. 
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3) Pana Janusza Wilejto. Pismo: WGK-II.7140.1.601.2002.JH.172547 z 

dnia 07.06.2016r., stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 

Anonimizacja danych osób fizycznych zgodnie z ustawą z 29.08.97r. o 
ochronie danych osobowych: Dz. U. 1997 Nr 133 poz. 883 z późniejszymi 
zmianami. 

 
 

4) Pani Justyny Lesińskiej. Pismo: WGK-II.7140.1.87.2010.JH.172551 z dnia 
07.06.2016r., stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 
Anonimizacja danych osób fizycznych zgodnie z ustawą z 29.08.97r. o 
ochronie danych osobowych: Dz. U. 1997 Nr 133 poz. 883 z późniejszymi 
zmianami. 

 
5) Państwa Natalii i Jarosława Gryszan. Pismo: WGK-

II.7140.1.87.2010.JH.177452 z dnia 07.06.2016r., stanowi załącznik nr 
16 do protokołu. 

 
Anonimizacja danych osób fizycznych zgodnie z ustawą z 29.08.97r. o 
ochronie danych osobowych: Dz. U. 1997 Nr 133 poz. 883 z późniejszymi 
zmianami. 
 

6) Pana Damiana Idzikowskiego. Pismo: WGK-II.7140.1.528.2011.ER.184010 
z dnia 07.06.2016r., stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 
Anonimizacja danych osób fizycznych zgodnie z ustawą z 29.08.97r. o 
ochronie danych osobowych: Dz. U. 1997 Nr 133 poz. 883 z późniejszymi 
zmianami. 

 
 

PUNKT – 15 
 
Sprawy bieżące, wolne wnioski. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Porządek obrad w dniu dzisiejszym został wyczerpany. Nie ma więcej spraw ze 
strony członków Komisji.  
Dziękuję bardzo za czynny udział w posiedzeniu. Zamykam posiedzenie.  Na 
tym posiedzenie zostało zakończone – godz. 17:15. 
 
 
 

Przewodniczący 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej RMG 

 
Piotr Dzik  

 
Protokół sporządziła: 
 
Elżbieta Wajs-Deyck 


